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Verslag overleg Dorpsraad Middelaar met Leisurelands d.d. 6-2-2023 te Arnhem 

Aanwezig:  Hans Heinhuis en Hans Huisman, beide Leisurelands 
  Jan Simons, voorz. Dorpsraad en Jan Cremers 
 
Aanleiding voor deze bijeenkomst is een 
melding van een illegaal gebouwde sauna 
op het grondgebied van Leisurelands. Na 
contact hierover lijkt het dat deze sauna op 
de gepachte grond staat van Stichting De 
Driessen waarvoor ook enkele bomen zijn 
omgehaald. De gemeente is geïnformeerd 
over dit illegale bouwsel om te voorkomen 
dat er nog meer aanslag plaatsvindt op de 
natuur. De gemeente beoordeelt 
momenteel deze situatie. 
 
Jan Cremers heeft het initiatief genomen om een overleg te plannen met Leisurelands  de 
Dorpsraad en Jan.   Doel van het overleg: bespreken  de stand van zaken rond de 
Mookerplas. 
 

1. Wat is de relatie tussen Leisurelands en de gemeente Mook en Middelaar? (voorheen 
een samenwerkingsverband van gemeenten nu een zelfstandige BV.) 
In 2002 is de BV in zijn huidige vorm opgericht. De aandeelhouders zijn 30 
gemeenten die geen directe zeggenschap hebben in de bedrijfsvoering van de BV. De 
generieke afspraak is het in stand houden van de recreatievoorzieningen in die 
gemeenten. De gemeenten keuren de jaarrekening van Leisurelands goed en worden 
om een besluit gevraagd bij de aan- en of verkoop van onroerend goed. De 
exploitatie (o.a. beheer en afsluiten van pachtovereenkomsten) is een 
aangelegenheid van de BV zelf. De gemeenten staan dus op enige afstand. 
 

2. Wat is de visie en het beleid van Leisurelands op de natuurwaarde, biodiversiteit en 
duurzaamheid onder meer i.r.t. de ondernemers/pachters op jullie terrein? 
Recent heeft het natuurbeheer en biodiversiteit een plaats gekregen in het beheer 
en exploitatie van de recreatievoorzieningen. Er worden daarvoor 10 principes 
gehanteerd waarin o.a. het maaibeleid en natuurbeheer zijn opgenomen. Sinds één 
jaar vindt hiervoor ook een integrale benadering plaats. Uitgangspunt is daarbij dat 
de totale portefeuille (alle recreatievoorzieningen gezamenlijk) kostendekkend is. 
Er wordt op dit gebied niet sturend opgetreden richting de pachters van de gronden 
van Leisurelands. Er worden geen voorwaarden in de erfpachtovereenkomsten 
opgenomen. Leisurelands is van mening dat wet- en regelgeving hierin leidend zijn, 
zij zijn volgend. Het gevolg is nu wel dat de door de erfpachters  
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natuurwaarde en biodiversiteit geweld wordt aan gedaan (lichtvervuiling > 
verdwijnen van de vleermuizen; aanleg cultuurbeplanting > verdwijnen wilde 
beplanting). Door de toename van nieuwe verhuuractiviteiten, zoals E-foilen, 
SUPpen, E-scooter verhuur e.d. zal de biodiversiteit en natuurwaarden afnemen. 
Voor het E-foilen is echter een apart gebied aangewezen. Conclusie van de Dorpsraad 
en Jan Cremers is dat de natuurwaarden ondergeschikt worden gemaakt aan de 
exploitatie van de recreatieve voorzieningen  

 
3. Wat is jullie beleid t.a.v. het project "Proef Plasmolen"?  

Hierin wordt een open verbinding beoogd tussen de horeca aan het 
Muldershofplein en de Mookerplas. 
Leisurelands is (nog) niet benaderd voor het project Proef Plasmolen. Zij hebben ook 
in de media gelezen over de open verbinding tussen het Muldershofplein en de 
Mookerplas.  
Het ‘bosparkeren’ dat eerder in het masterplan Plasmolen is ter sprake geweest. 
Leisurelands ziet dit van een kant wel als een verbetering van het parkeren op het 
plein en van de andere kant heeft dit een nadelig effect op het gebruik van betaald 
parkeren bij Leisurelands. Door de Dorpsraad wordt geconcludeerd dat dit ook een 
afbreuk is van de natuurwaarde in dit gebied. Het is een probleem voor de gemeente 
die dit moet oplossen dat niet ten koste moet gaan van de natuur. Leisurelands 
brengt hier tegenin dat voor elke boom die er verdwijnt een herplant plicht geldt. De 
Dorpsraad en Jan Cremers zijn van mening dat per saldo de natuurwaarde er op 
achteruit gaat omdat er geen boom van dezelfde grootte wordt herplant. 
 

4. Is er een kaartje beschikbaar waarop de verpachte gronden rond Mookerplas zijn 
ingetekend? 
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Dit kaartje is digitaal getoond en toegelicht. De eigendomssituatie is duidelijk in beeld 
gebracht. 
 

5. Leefbaarheid omwonenden/recreanten 
van de Mookerplas:  
a. lichtvervuiling door 'feestverlichting' 
langs de boathouses en steiger bij Dushi; 
Het past niet in de natuurlijke omgeving 
om ‘feestverlichting’ hoog in de bomen te 
hangen langs de gehele toegangsweg. Ook 
de gekleurde verlichting op de steiger bij 
Dushi past niet in deze omgeving. 
b. gecultiveerde groenaanplant in een 
natuurlijke omgeving;  De nieuwe aanplant 
bij de boathouses is een gecultiveerde 
soort die niet past in de natuurlijke 
omgeving. Ook de geplastificeerde 
afrastering is daar wezensvreemd. Kortom de ondernemers (erfpachters) lijken zich 
onvoldoende bewust dat zij een recreatiebedrijf exploiteren in een natuurgebied. 
c. geluidsoverlast van (illegale) activiteiten rond de plas (o.a. voor camping en 
omwonenden); Met name in de zomermaanden is er ’s-avonds regelmatige sprake 
van geluidsoverlast op en langs het strandbad. Als dit een verstoring is van de 
openbare orde, is de gemeente verantwoordelijk om die te handhaven ook al is dat 
op het terrein van Leisurelands, dit is een openbaar terrein. Leisurelands heeft ook 
BOA’s in dienst maar die werken over het algemeen tijdens de kantooruren en 
houden toezicht op illegale activiteiten op het terrein. 
d. afvalbakken langs de wandelroute zijn 
verdwenen; Het betreffen afvalbakken 
langs de wandelroute rond de plas. 
Leisurelands gaat bekijken of die weer 
teruggeplaatst kunnen worden. 
e. auto's die op/langs het wandelpad 
worden geparkeerd bij de 
zeeverkenners; Alle pachters hebben een 
toegangssleutel van de poort aan de 
Heikantseweg om bij hun locatie te 
komen. Ook schoonmakers van de 
boathouses lijken gebruik te maken van 
deze toegangspoort. Zij moeten gebruik 
maken van de toegang aan de Witteweg. 
Het is niet de bedoeling dat zij de poort 
open laten staan. Dit gebeurt wel 
regelmatig. Besproken is de optie om de 
toegangspoort aan de Heikant niet meer 
te gebruiken (alleen voor noodgevallen).   
Ook de scouting zal dan gebruik gaan maken van de ingang aan de Witteweg.  
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6. Aanleg nieuwe inrit;   
Er wordt een nieuwe inrit gemaakt aan de Pastoorsdijk voor met name auto’s met 
boottrailers. Deze krijgen een aparte parkeerplaats gescheiden van de overige auto’s. 
Het parkeren verloopt daardoor ordelijker. 

 
7. Bescherming bomen tegen bevervraat. 

Bewoners aan de Heikantseweg hebben enkele jaren geleden bomen ‘ingepakt’ met 
gaas om het knagen door de bevers te voorkomen. Dit moet nu vervangen worden 
omdat dit gaas op sommige plaatsen ingroeit. De vraag is of Leisurelands dit gaas wil 
vervangen of ter vervanging beschikbaar wil stellen. Hierover kan contact 
opgenomen worden met de regiomanager Niels. Hans Huisman stuurt zijn gegevens 
door naar Jan Cremers. 
 

8. Verstrekking van info door Leisurelands (voor de coronatijd) over activiteiten die 
rond de Mookerplas plaatsvonden aan omwonenden lijkt gestopt te zijn. 
Dit klopt. Omwonenden kregen een mailbericht als er een activiteit gepland was. Dit 
gebeurt de laatste jaren niet meer. Die info werd positief ontvangen door de 
omwonenden en voorkwam vaak irritatie van eventuele overlast. Leisurelands 
onderzoekt intern of dit weer te geactiveerd kan worden.  
In de Dorpskrant en op Maasburen.nl zal hierover informatie gepubliceerd worden. 
Ook de nieuwsbrief die op verzoek te ontvangen is zal op Maasburen.nl gepubliceerd 
worden.   
 

9. Wat verder nog ter tafel komt 
Verder geen onderwerpen te bespreken. 
 
Middelaar, 7-2-2023 
JCr. 

 


